



[Home](#) > Press Releases

Press Releases

Ex-managers of restaurant chain charged with bribery and fraud

2017-2-13

Two former managers of a Japanese fast food restaurant chain have been charged by the ICAC today (February 13) with offering and accepting bribes totalling \$56,000 respectively, and conspiracy to defraud the restaurant chain by inputting inaccurate sales records into its cashier computer system.

Law Kim-ching, 53, former senior store manager of Yoshinoya Fast Food (Hong Kong) Limited (Yoshinoya), and Wong Nga-yan, 24, former assistant store manager of Yoshinoya, face a joint charge of conspiracy to defraud, contrary to Common Law.

Law alone faces one charge of offering advantage to an agent, contrary to Section 9(2)(a) of the Prevention of Bribery Ordinance (POBO), while Wong faces one charge of agent accepting an advantage, contrary to Section 9(1)(a) of the POBO.

The defendants will appear in the Tuen Mun Magistracy on Wednesday (February 15) for plea.

At the material time, Law was a senior store manager of Yoshinoya managing four branches, including Tin Shui Branch. Wong was an assistant store manager at Tin Shui Branch.

The joint charge alleges that between July 1, 2015 and March 3, 2016, Law and Wong conspired together with a supervisor at Tin Shui Branch to defraud Yoshinoya by dishonestly permitting Yoshinoya to book its sales turnover of the branch by relying on the records compiled by the cashier computer system installed in the branch, knowing that the records compiled were inaccurate.

Another charge alleges that between September 1, 2015 and March 3, 2016, Law, without lawful authority or reasonable excuse, offered cash of approximately \$24,000 in total to the supervisor as rewards for the latter to assist in causing inaccurate sales records to be made within the cashier computer system at Tin Shui Branch.

The remaining charge alleges that between July 1, 2015 and March 3, 2016, Wong, without lawful authority or reasonable excuse, accepted cash of approximately \$32,000 in total from Law as rewards for Wong to assist in causing inaccurate sales records to be made within the cashier computer system at Tin Shui Branch.

Yoshinoya has rendered full assistance to the ICAC during its investigation.

The defendants have been released on ICAC bail, pending their court appearance on Wednesday.

[Back to Index](#)



[主頁](#) > [新聞公佈](#)

新聞公佈

廉署起訴日式連鎖快餐店前經理貪污詐騙

2017年2月13日

廉政公署今日(二月十三日)落案起訴兩名日式連鎖快餐店前經理，控告他們涉嫌分別提供及收受共五萬六千元賄款，以及在收銀電腦系統輸入不準確的銷售紀錄，串謀詐騙該連鎖快餐店。

羅劍青，五十三歲，吉野家快餐(香港)有限公司(吉野家)前高級店務經理，及王雅欣，二十四歲，吉野家前助理店務經理，同被控一項串謀詐騙罪名，違反普通法。

羅另被控一項向代理人提供利益罪名，違反《防止賄賂條例》第9(2)(a)條，而王則被控一項代理人接受利益罪名，違反《防止賄賂條例》第9(1)(a)條。

兩名被告將於星期三(二月十五日)在屯門裁判法院答辯。

羅於案發時為吉野家高級店務經理，負責管理四間分店包括天瑞店。王則是天瑞店的助理店務經理。

羅及王同被控的控罪指他們涉嫌於二〇一五年七月一日至二〇一六年三月三日期間，與天瑞店一名店務主任一起串謀詐騙吉野家，不誠實地容許吉野家根據安裝在該店的收銀電腦系統所編製的紀錄將該店的銷售營業額入帳，而他們明知所編製的紀錄並不準確。

另一項控罪指羅涉嫌於二〇一五年九月一日至二〇一六年三月三日期間，無合法權限或合理辯解向該店務主任提供現金共約二萬四千元，作為該店務主任協助致使天瑞店收銀電腦系統內記入不準確銷售紀錄的報酬。

餘下控罪指王涉嫌於二〇一五年七月一日至二〇一六年三月三日期間，無合法權限或合理辯解從羅接受現金共約三萬二千元，作為王協助致使天瑞店收銀電腦系統內記入不準確銷售紀錄的報酬。

吉野家在廉署調查案件期間提供全面協助。

兩名被告已獲廉署准予保釋，以待星期三應訊。

[返回目錄](#)